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Terugblikken op alle 
GFE-activiteiten  
Nieuwe Ledendag, LOF Congres, Kick-off Day, 
Tax Tour en Kantorendag 

Prof. mr. dr. R.A. 
Wolf over BTW en het 
verzamelen van data 

Voor de echte 
kerstliefhebbers: 

goede 
voornemens, 

kersttips en meer! 
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Voorwoord	Tjarda	van	Duijl	
Beste	GFE-leden,	 

Het	seizoen	van	de	gezelligheid	is	weer	
aangebroken:	de	kerstboom	mag	in	volle	
glorie	plaatsnemen	in	de	woonkamer,	het	
gourmetstelsel	kan	alvast	op	tafel	en	
natuurlijk	vergeten	we	de	oliebollen	niet.	
Voor	de	één	is	kerstmis	even	‘ontsnappen’	
aan	de	donkere	en	koude	dagen,	de	ander	
kan	genieten	van	het	teruggaan	naar	warme	
herinneringen	van	het	afgelopen	jaar.	En	
wat	kan	hier	nou	niet	beter	aan	bijdragen	
dan	deze	prachtige	elfde	editie	van	de	Out	of	
the	Box! 

In	deze	editie	blikken	we	terug	op	de	
activiteiten	die	de	afgelopen	maanden	
hebben	plaatsgevonden,	zoals	de	Nieuwe	
Ledendag,	LOF,	de	Kick-off	Day,	de	Tax	Tour	
en	de	Kantorendag.	Daarnaast,	zal	professor	
Wolf	jouw	genoeg	stof	tot	nadenken	geven	
om	de	kerstvakantie	door	te	komen.	Je	zal	
gevoed	worden	met	hersenspinsels	over	een	
interessant	en	actueel	onderwerp	in	de	
fiscale	wereld.	Tot	slot	hebben	wij	als	MSF-
commissie	onze	creativiteit	de	vrije	loop	
gelaten	om	zo	het	vermaak	van	deze	Out	of	
the	Box	naar	een	nog	hoger	niveau	te	tillen.	 

Rond	kerst	maken	we	namelijk	ook	weer	
ellenlange	lijsten	met	goede	voornemens	
voor	het	nieuwe	jaar.	Maar	de	meeste	
sneuvelen	alweer	in,	uh,	de	tweede	week	
van	januari?	Vandaar	dat	wij	in	deze	Out	of	
the	Box	wat	handvaten	bieden	om	meteen	
goed	aan	je	voornemens	te	kunnen	
beginnen.	Is	jouw	voornemen	voor	2020	
nieuwe	mensen	leren	kennen?	Dan	hebben	
we	voor	jou	wat	ins	en	outs	van	leden	van	
de	GFE	opgenomen.	Heb	je	als	voornemen	
om	meer	leuke	dingen	te	gaan	doen?	Werp	
dan	vooral	een	blik	op	de	
activiteitenkalender	van	de	GFE.	Ben	je	niet	
zo	van	de	voornemens	en	wil	je	enkel	de	
kerst	met	zo	weinig	mogelijk	kleerscheuren	
doorkomen?	Dan	is	er	voor	jou	het	één	en	
ander	aan	kersttips	opgenomen.	Maar	is	
2020	gewoon	nog	een	heel	groot	vraagteken	
voor	jou?	Wellicht	kan	onze	horoscoop	dan	
wat	inzicht	voor	je	bieden.	

Ik	wil	graag	iedereen	bedanken	die	heeft	
meegeholpen	aan	het	maken	van	dit	
tijdschrift,	waaronder	de	leden	die	de	
verslagen	van	de	afgelopen	activiteiten	
hebben	geschreven,	professor	Wolf	met	zijn	
inspirerende	artikel	en	natuurlijk	de	MSF-
commissie: 

Jelmer	Polman			 Secretaris 
Sannah	Sluurman	 Fiscus 

Lydia	van	O	 Lydia	van	Os	 	 Commissaris	OotB 
Manon	Albring		 Commissaris	
	 	 	 studiefaciliteiten 

Iedereen	alvast	fijne	kerstdagen,	een	
gelukkig	nieuwjaar	en	veel	leesplezier	
gewenst!	 

Tjarda	van	Duijl	  
Voorzitter	MSF	 
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Voorwoord	Charlotte	
Bergman  

Beste	leden	der	GFE,	

Wat	leuk	dat	je	bent	begonnen	te	lezen	in	
alweer	de	elfde	editie	van	de	Out	of	the	Box!	
December	2019	is	alweer	aangebroken.	Het	
is	de	maand	van	de	feestdagen,	maar	het	
betekent	ook	dat	de	tweede	
tentamenperiode	op	de	loer	ligt	en	dat	de	
eerste	helft	van	mijn	bestuursjaar	er	alweer	
op	zit.	Voordat	we	kunnen	genieten	van	een	
welverdiende	vakantie,	is	het	aan	mij	de	eer	
om	een	stukje	te	schrijven	voor	deze	nieuwe	
Out	of	the	Box.		

Een	half	jaar	geleden	zijn	we	ingehamerd	als	
bestuur,	maar	toch	voelt	het	als	gisteren	
door	de	vele	activiteiten	die	we	inmiddels	
hebben	gehad	bij	de	GFE.	Na	onze	
inhamering	werden	al	snel	nieuwe	
commissies	gevormd.	In	de	zomer	zijn	
Marieke	en	ik	ruim	twee	weken	in	
Amsterdam	verbleven	voor	de	
sponsorgesprekken,	daar	werd	de	basis	
gelegd	voor	een	succesvol	GFE-jaar.	In	
september	werd	het	collegejaar	vervolgens	
goed	begonnen	met	de	Nieuwe	Ledendag.	
Samen	met	een	gezellige	groep	nieuwe	
leden	hebben	we	gebowld	en	gegeten	bij	
Bowling	Centrum	Groningen.	De	avond	
werd	samen	met	oude	en	nieuwe	leden	
afgesloten	in	de	Wolthoorn	tijdens	de	eerste	
ledenborrel,	waar	we	een	heel	geslaagde	
pubquiz	hebben	gedaan!	

Oktober	ging	van	start	met	de	eerste	editie	
van	de	Kick-off	Day.	We	zijn	afgereisd	naar	
Lauwersoog	waar	een	spetterende	dag	in	
het	verschiet	lag.	Op	de	planning	stonden	
namelijk	twee	unieke	excursies,	die	
verdeeld	over	twee	groepen	gedaan	zouden	
worden.	De	eerste	groep	trapte	af	met	een	
heel	spannende	excursie	op	een	rescueboot;	
met	flinke	snelheden	trotseerden	ze	de	hoge	
golven	van	de	Waddenzee.	Daarna	stond	
een	jeepsafari	op	het	programma;	een	
ervaren	gids	bracht	ons	op	de	hoogte	van	
alle	ins	en	outs	over	het	Nationaal	Park	
Lauwersoog.	De	Kick-off	Day	hebben	we	
uiteraard	samen	afgesloten	met	de	
benodigde	drankjes	(en	happen!)	en	een	
heerlijk	buffet.	Eenmaal	terug	in	Groningen	

hebben	we	nog	een	drankje	gedaan	in	de	
stad	en	tot	in	de	late	uurtjes	gedanst	in	‘t	
Fust.	Activiteitencommissie,	bedankt	voor	
het	organiseren	van	de	leuke	Nieuwe	
Ledendag	en	Kick-off	Day!	

In	november	was	het	tijd	voor	het	eerste	
fiscaal-inhoudelijke	evenement	van	het	jaar:	
de	Tax	Tour.	De	week	voorafgaand	aan	de	
Tax	Tour	hebben	de	deelnemers	elkaar	
tijdens	een	heerlijk	driegangendiner	in	’t	
Feithhuis	goed	leren	kennen.	Na	het	VTO	
van	professor	Bouwman,	waarin	de	door	de	
kantoren	opgegeven	stof	werd	behandeld,	
waren	de	20	studenten	klaargestoomd	voor	
de	Tax	Tour.	Van	18	tot	en	met	20	
november	waren	we	te	vinden	in	
Amsterdam	en	Den	Haag	om	daar	een	zestal	
fiscale	kantoren	te	bezoeken.	We	hebben	
verschillende	onderwerpen	behandeld	die	
tijdens	onze	studie	onderbelicht	blijven	en	
bovendien	leerden	we	de	deelnemende	
kantoren	op	informele	wijze	kennen	tijdens	
een	lunch	of	borrel.	Het	was	een	geslaagde	
week	en	ik	wil	de	Tax	Tour-commissie	
bedanken	voor	hun	inzet!	

In	december	was	het	dan	alweer	tijd	voor	de	
Kantorendag.	Deze	vond	plaats	in	het	
Bilderberg	hotel	in	Garderen.	De	dag	
bestond	uit	workshops,	individuele	
gesprekken	met	de	kantoren,	een	
driegangenlunch,	de	kantorencarrousel	en	
ter	afsluiting	stond	er	uiteraard	een	borrel	
op	de	agenda.	Aanwezig	waren	negen	fiscale	
kantoren,	de	Belastingdienst	en	vele	
gemotiveerde	deelnemers.	KTD-commissie:	
bedankt	voor	het	organiseren	van	een	
fantastisch	evenement!	

Een	week	na	de	Kantorendag	vond	voor	de	
eerste	keer	het	recruitmentdiner	plaats.	Met	
drie	fiscale	advocatenkantoren	en	twintig	
studenten	hebben	we	gegeten	bij	Limon	in	
Amsterdam.	Het	was	een	gezellige	en	
productieve	avond	waar	ik	alle	aanwezigen	
voor	wil	bedanken.	
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Zoals	je	ziet	hebben	we	al	een	heleboel	
activiteiten	gehad,	maar	er	liggen	ook	nog	
genoeg	in	het	verschiet.	Houd	daarom	onze	
website,	Facebook,	Instagram	en	je	mailbox	
in	de	gaten	om	geen	enkele	activiteit	te	
missen!	Er	ligt	nog	een	half	jaar	voor	ons,	
maar	toch	wil	ik	alvast	aankaarten	dat	wij	
binnenkort	alweer	op	zoek	gaan	naar	onze	
opvolgers.	Lijkt	het	jou	leuk	om	volgend	jaar	
aan	het	roer	van	de	GFE	te	staan	en	met	je	
bestuursgenoten	een	fantastisch	jaar	neer	te	
zetten?	Schroom	dan	niet	om	contact	op	te	
nemen	met	iemand	uit	het	bestuur,	want	wij	
vertellen	je	er	graag	alles	over!	

Heel	erg	veel	leesplezier	toegewenst	bij	het	
lezen	van	deze	elfde	editie	van	de	Out	of	the	
Box.		

Namens	het	38e	bestuur	der	Groninger	
Fiscale	Eenheid,	

Charlotte	Bergman	
Voorzitter	GFE	
	
	
Marieke	Bergsma	 Commissaris	Extern/	

Vicevoorzitter	
Marjan	Kooistra	 Commissaris	Intern	
Tessa	Keizer		 Secretaris/	Lof-

afgevaardigde	
Jeroen	Dekker	 	 Fiscus	
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Nieuwe	ledendag	door	de	
ogen	van	een	nieuw	lid	
	
Op	12	september	2019	heeft	de	
Activiteitencommissie	een	amusante	avond	
georganiseerd	voor	nieuwe	leden.	Op	de	
planning	stond	bowlen,	steengrillen	en	voor	
de	laatmakers	een	borrel	in	de	Wolthoorn.	
Bij	aankomst	stond	de	
Activiteitencommissie	de	in	grote	getalen	
aanstromende	nieuwe	leden	te	
verwelkomen.	Na	een	hartelijk	welkom,	zie	
je	de	eerste	iets	wat	ongemakkelijke	
gesprekken	tussen	de	nieuwbakken	opgang	
komen.	De	gesprekken	meestal	gaand	over	
de	gemene	deler,	de	studie,	worden	abrupt	
verstoord	door	de	omroeper	met	de	
competitie	indeling.	Op	dat	moment	
veranderen	de	blikken,	iedereen	weet;	bij	
het	bowlen	gaat	het	om	de	knikkers,	wordt	
het	kaf	van	het	koren	gescheiden	en	is	de	
eeuwige	roem	die	op	het	spel	staat	
onmiskenbaar.	De	strikes	werden	
afgewisseld	met	af	en	toe	een	spare,	
baanrecord	na	baanrecord	werd	verbroken.	
Echter	werd	het	ook	tijd	voor	een	heerlijk	
brouwsel.	Op	dat	moment	veranderde	de	
avond.	Waar	eerst	de	prioriteit	bij	het	
bowlen	lag,	werd	de	prioriteit	het	houden	
van	gezellige	en	interessante	gesprekken.	
Een	enkeling	probeerde	nog	te	beweren	dat	
ze	na	het	drinken	van	het	gerstenat	beter	
gingen	gooien,	maar	kijkend	naar	de	score	
was	hier	geen	significantie	te	bespeuren.	Na	
twee	potjes	bowlen	waren	er	enkele	
winnaars,	waarvoor	hulde!	Presteren	onder	
druk,	altijd	fijn	als	je	dat	kan.	 

Met	de	welbekende	woorden	van	Matthijs	
van	Nieuwkerk	‘aan	tafel’	werd	eenieder	
verzocht	om	plaats	te	nemen	aan	een	van	de	
tafels,	voor	een	smakelijke	voortzetting.	Bij	
het	naderen	van	de	tafels	werd	duidelijk	
door	de	toekomende	hitte	dat	de	
steengrillen	aanstonden.	Een	welverdiende	
maaltijd	voor	alle	fiscalisten	in	spe.	Biefstuk,	
varkenshaas,	kipfilet,	hamburgers,	diverse	
salades,	Franse	frietjes	en	stokbroden,	het	
was	allemaal	aanwezig	om	de	magen	van	
deze	wel	beoefende	en	minder	wel	
beoefende	bowlers	te	stillen.	Tijdens	het	
eten	krijgen	de	gesprekken	meer	diepgang,	

en	worden	zaken	als	het	pianospel	van	
Mozart,	de	zin	van	het	leven,	de	VPB	en	de	
stelling	van	Pythagoras	besproken.	Duidelijk	
wordt	dat	het	intelligentieniveau	bij	
iedereen	enorm	hoog	ligt,	waardoor	een	
prachtige	carrière	in	de	fiscaliteit	een	
zekerheid	is.	Mocht	dat	onverhoopt	niet	
lukken,	dan	kunnen	de	meesten	nog	een	
profcarrière	als	bowler	beginnen.	 

Het	eten	was	op,	de	steengrilldampen	waren	
opgenomen	door	onze	kleding,	met	andere	
woorden,	iedereen	was	klaar	om	te	
vertrekken.	De	ene	richting	huis,	de	ander	
richting	het	voor	velen	nog	onbekende	Café	
Wolthoorn	&	Co.	Een	prachtig	café	waar	de	
samensmelting	op	deze	avond	plaatsvond	
tussen	de	nieuwelingen	en	de	routiniers.	
Mooi	om	te	zien	was	hoe	de	oudgedienden	
de	nieuwelingen	van	tips	voorzagen.	Met	als	
belangrijkste	tip	‘houdt	barman	Maarten	te	
vriend,	hij	regelt	de	drank’.	En	inderdaad	
barkeeper	Maarten	regelde	het	uitstekend.	
Naast	de	samensmelting	stond	deze	borrel	
in	het	teken	van	het	uitdelen	van	
de	wettenbundel.	Voor	een	enkele	enfant	
terrible,	die	de	wetten	niet	uit	zijn	hoofd	
kende,	was	er	een	gratis	geheugensteuntje	
mee	te	krijgen	in	de	vorm	van	een	
wettenset.	Al	met	al	een	zeer	geslaagde	
avond,	waarbij	alle	lof	voor	de	
Activiteitencommissie.	Aan	het	eind	van	de	
avond	lag	iedereen	tevreden	op	bed,	met	
een	gloednieuwe	wettenbundel	op	het	
nachtkastje.	
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Vrouwendag	
Juist	voor	mannen	
Voor	de	tweede	keer	in	de	geschiedenis	van	
de	GFE	wordt	er	een	zogenoemde	
vrouwendag	georganiseerd,	de	Femme	
Fiscale.	Nu	haken	de	mannen	waarschijnlijk	
af	met	lezen,	maar	juist	deze	dag	is	ook	heel	
leerzaam	voor	mannen.	

Het	is	namelijk	niet	zomaar	dat	het	verschil	
aan	de	top	zo	groot	is	en	dat	er	nog	allerlei	
verschillen	bestaan	op	de	werkvloer	tussen	
mannen	en	vrouwen.	En	het	is	zeker	niet	
gezegd	dat	dit	de	schuld	is	van	mannen,	
maar	het	is	vooral	een	stukje	bewustheid	
die	we	moeten	creëren	bij	iedereen.	Want	
welke	man	werkt	nou	liever	niet	met	een	
paar	slimme	vrouwen	om	zich	heen?	

Het	is	nou	eenmaal	zo	dat	vrouwen	en	
mannen	verschillend	functioneren	en	daar	
ondervinden	we	allemaal	op	onze	eigen	
manier	af	en	toe	problemen	van,	maar	de	
combinatie	van	vrouwen	en	mannen	aan	de	
top	zou	ook	heel	innovatief	kunnen	zijn.	Het	
is	dan	ook	aan	de	mannen	om	de	vrouwen	te	
motiveren	om	zich	te	ontplooien	tot	een	
echte	topvrouw.	En	daarom	is	het	extra	
belangrijk	dat	ook	mannen	aanwezig	zullen	
zijn	op	deze	dag.	Juist	mannen.	

Vorig	jaar	reisden	drie	vrouwen	met	een	
topfunctie	af	naar	Groningen	om	alles	te	
vertellen	over	hun	loopbaan	als	vrouw	naar	
de	top.	Want	hoe	is	het	nou	om	je	als	vrouw	
staande	te	moeten	houden	in	een	
mannenbolwerk,	een	vraagstuk	die	aan	de	
orde	kwam	afgelopen	jaar.	

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

	

Het	zal	geen	saaie	dag	worden,	dat	kunnen	
we	je	garanderen.	Op	een	leuke	locatie	
zullen	we	jullie	laten	inspireren	en	op	een	
leuke	manier	kennis	laten	maken	met	het	
leven	van	een	aantal	topvrouwen.	Dit	zal	
gepaard	gaan	met	een	leuke	activiteit	
achteraf.	Vorig	jaar	was	dit	een	High	Wine	
en	ook	wijn	is	niet	alleen	voor	vrouwen.	

		

 
	
	
	
   
 
	
	
	
	

	

	

	

	

	

	

	

	
	
	



 10 

LOF-Congres	
Geschreven	door	Tristan	Gelders	

Na	een	maandenlange	voorbereiding	samen	
met	mijn	bestuur,	de	sprekers,	het	panel	en	
de	vakgroep	was	op	20	september	het	
moment	dan	eindelijk	daar:	het	LOF-
Congres	2019!	Dit	jaar	was	het	de	beurt	aan	
Groningen	om	het	grootste	jaarlijkse	
congres	van	fiscalisten	te	organiseren.	
“Digitax:	the	dawn	of	a	new	era”	was	het	
thema	dit	jaar,	een	erg	interessant	en	vooral	
actueel	onderwerp.	Hoe	belast	je	bedrijven	
in	een	alsmaar	digitaliserende	
economie?		Waar	belast	je	digitale	bedrijven	
die	grotendeels	in	de	cloud	zitten?	Wat	is	
een	schappelijk	tarief	voor	een	digitax?	Deze	
vragen	stonden	centraal	tijdens	het	plenaire	
gedeelte,	onder	leiding	van	onze	
dagvoorzitter	Professor	Wolf	(welbekend	bij	
de	Groningse	studenten	die	het	vak	omzet-	
en	overdrachtsbelasting	hebben	gevolgd).	
Samen	met	niemand	minder	dan	Stephen	
Brunner,	Tjeerd	Witmer,	Bjorn	Rappange	en	
Paul	Tang	hebben	zij	het	plenaire	gedeelte	
van	deze	dag	tot	een	waar	succes	gemaakt,	
waarbij	er	felle	discussies	ontstonden	met	
de	studenten	over	de	belastingheffing	in	de	
digitale	economie.	Ik	hoop		dat	de	
deelnemende	studenten	veel	geleerd	
hebben	over	dit	onderwerp	en	wat	zij	
geleerd	hebben	wellicht	bij	hun	toekomstige	
baan	nog	een	keer	in	het	echt	kunnen	
toepassen.	Messcherp	commentaar	werd	
onder	andere	geleverd	door	Irene	Burgers,	
Sinan	Gelici	en	Reinder	de	Jong.	Zij	maakten	
deel	uit	van	het	panel,	welke	de	sprekers	
steeds	van	commentaar	voorzag	en	de	
discussie	met	de	zaal	aanging.	Ook	werd	
tijdens	het	plenaire	gedeelte	
traditiegetrouw	de	NOB/LOF-scriptieprijs	
uitgereikt,	deze	ging	dit	jaar	naar	Rhys	Bane	
uit	Leiden	met	zijn	scriptie	over	verplichte	
en	bindende	arbitrage	in	het	MLI.		

Toen	het	fiscale	brein	van	de	studenten	even	
flink	was	gekraakt	bij	het	plenaire	gedeelte	
konden	de	studenten	gelukkig	adempauze	
krijgen	bij	de	lunch	om	vervolgens	plaats	te	
nemen	bij	de	workshops	van	de	
verschillende	deelnemende	kantoren.	De	
workshops	waren	in	het	kader	van	het	
thema	van	de	dag.	Aan	de	tevreden	
gezichten	van	de	studenten	en	de	overvolle	

garderobe	te	zien	waren	er	weer	veel	
goodiebags	uitgedeeld	tijdens	deze	
workshops.		

Inmiddels	waren	de	studenten	alweer	
genoeg	fiscaal	geprikkeld	en	vonden	zij	dat	
het	wel	tijd	was	voor	een	borrel.	Onder	het	
genot	van	een	hapje	en	een	drankje	(en	een	
oestertje)	konden	de	studenten	kennis	
maken	met	hun	potentieel	toekomstige	
werkgever	of	toch	nog	even	net	die	ene	
recruiter	spreken	om	die	felbegeerde	stage	
of	werkstudentschap	in	de	wacht	te	slepen.		

	

	

Met	het	aflopen	van	de	borrel	vond	er	een	
grote	verhuizing	van	alle	deelnemers	naar	
de	Martinikerk	plaats.	In	de	door	ons	
geregelde	bussen	kregen	de	studenten	een	
kleine	sightseeing	van	10	minuten	door	het	
prachtige	Groningen.	Eenmaal	aangekomen	
bij	een	volledig	aangeklede	Martinikerk	(zie	
laatste	foto)	vond	er	een	driegangendiner	
plaats	waarbij	de	studenten	de	kantoren	op	
een	meer	informele	manier	konden	leren	
kennen,	wederom	onder	het	genot	van	een	
lekker	hapje	en	drankje.	De	studenten	
werden	per	gang	gewisseld	van	tafel	om	
zoveel	mogelijk	kantoren	te	kunnen	
spreken.	Aan	het	eind	van	de	avond	waren	
de	buikjes	gevuld	en	de	flessen	wijn	op	tafel	
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grotendeels	leeg.	Alles	leek	erop	dat	alle	
deelnemers	erg	genoten	hadden	van	het	
diner.	

	

Om	de	dag	waardig	af	te	sluiten	was	er	na	
het	diner,	voor	de	studenten	die	het	nog	
aankonden,	een	afterparty	in	Huize	Maas.	
Bij	deze	afterparty	was	er	een	optreden	van	
natuurlijk	niemand	minder	dan	de	
Lawineboys!	Dit	spetterende	festijn	viel	met	
name	goed	in	de	smaak	bij	de	zuiderlingen	
onder	de	deelnemers,	die	wel	minstens	
10.000	stappen	hebben	gezet	met	hun	
eindeloze	polonaises.	Rond	een	uurtje	of	
twee	zat	het	er	dan	toch	echt	op	en	
vertrokken	ook	de	laatste	deelnemers	met	
de	bussen	weer	richting	huis.	

Al	met	al	kan	ik	terugkijken	op	een	
geweldige	dag	en	wil	ik	hierbij	nog	heel	
graag	mijn	bestuur	waanzinnig	bedanken	
voor	al	hun	inzet,	harde	werken	en	
bovendien	gezelligheid	al	die	maanden!	Ook	
wil	ik	graag	het	37ste	bestuur	van	de	GFE	
bedanken	voor	hun	hulp	en	inzet	bij	het	
LOF-congres!	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

Volgend	jaar	is	het	de	beurt	aan	Maastricht	
om	het	LOF-congres	te	organiseren	tussen	
de	mergelgrotten	en	de	glooiende	heuvels	
van	het	zuiden	van	ons	land.	Aangezien	de	
zuiderlingen	wel	van	een	feestje	houden	zijn	
mijn	verwachtingen	van	de	afterparty	
aldaar	zeer	hoog.	Ook	hoop	ik	op	een	
speciaalbierfontein	bij	de	borrel	(het	is	
maar	een	tip).	Ik	wens	het	aankomende	
bestuur	veel	succes	en	vooral	veel	plezier	in	
het	organiseren	van	deze	waanzinnige	dag!		
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Btw	en	het	verzamelen	van	
data	
Prof.	dr.	Redmar	Wolf	is	hoogleraar	
belastingrecht	(indirecte	belastingen)	aan	de	
Rijksuniversiteit	Groningen,	is	verbonden	aan	
Baker	McKenzie	Amsterdam	en	is	raadsheer-
plaatsvervanger	bij	het	Gerechtshof	Arnhem-
Leeuwarden.	 

Data,	gegevens	in	allerhande	vormen,	zijn	
het	nieuwe	goud;	de	olie	van	de	21ste	eeuw.	
Wie	de	data	heeft,	heeft	de	macht.	Voor	
techbedrijven	zoals	Whatsapp,	Facebook,	
Twitter	en	Snapchat	vormt	het	verzamelen	
en	te	gelde	maken	van	gebruikersdata	een	
cruciaal	onderdeel	van	de	bedrijfsvoering.	
Deze	bedrijven	krijgen	al	hun	kostbare	data	
uit	het	gebruik	dat	wij	met	z'n	allen	van	hun	
diensten	maken.	Gebruik	dat	hoegenaamd	
'gratis'	is,	maar	waarbij	we	in	de	meeste	
gevallen	wel	onze	gebruiksgegevens	afstaan.	
Vanuit	mijn	vakgebied,	de	btw,	doemt	dan	
de	vraag	op	of	onze	data	niet	feitelijk	een	
betaling	vormen	voor	het	gebruik.	Er	zou	
dan	alsnog	btw	verschuldigd	zijn	over	de	
waarde	van	de	data.	Dit	gaat	om	
astronomische	bedragen.	 

Een	onderwerp	dat	ik	eerder	dit	jaar	
behandelde	in	mijn	oratie1,	maar	ik	kan	
voorstellen	dat	jullie	deze	gemist	hebben.	
Daarom	hieronder	een	herhaling	op	
hoofdlijnen.	 

Belastbaar	voor	de	btw? 

Voor	btw-heffing	moet	echter	een	
rechtstreeks	verband	bestaan	tussen	
prestatie	(‘gratis’	toegang	tot	bijvoorbeeld	
Facebook)	en	een	tegenprestatie	(het	
verstrekken	van	data	door	de	gebruiker).	
Wat	dat	precies	betekent,	heeft	het	Hof	van	
Justitie	duidelijk	gemaakt	in	het	arrest	
Tolsma2.	Hier	ging	het	om	de	mogelijke	btw-
belastbaarheid	van	de	betalingen	die	een	
orgeldraaier	in	de	Friese	hoofdstad	van	zijn	
passanten	ontving.	 
 

 
1 R.A.	Wolf,	Over	betalen	met	data,	btw	en	dst,	Oratie	
RUG	(29	januari	2019),	Den	Haag:	Sdu	2019.	

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

	
Orgeldraaier	Tolsma	bracht	muziek	ten	
gehore	op	de	openbare	weg.	Het	
langslopend	publiek	kon	doorlopen,	blijven	
staan,	vriendelijk	glimlachen,	Tolsma	straal	
negeren,	maar	ook	een	willekeurig	bedrag	
betalen.	Tolsma	had	geen	recht	op	betaling,	
het	publiek	had	geen	recht	op	muziek.	Dat	
toch	muziek	werd	gemaakt	en	in	
voorkomend	geval	hiervoor	werd	betaald,	
was	de	eigen	spontane	keuze	van	partijen	
en	vloeide	niet	voort	uit	tussen	hen	
gemaakte	afspraken.	Onder	dergelijke	
omstandigheden	ontbreekt	een	rechtstreeks	
verband	tussen	prestatie	en	tegenprestatie	
en	is	btw-heffing	niet	aan	de	orde,	zo	
overwoog	het	Hof	van	Justitie.	 

Tolsma	blijkt	inmiddels	de	uitzondering;	
geen	btw	bij	echt	vrijwillige	betalingen.	In	
normale	handelsbetrekkingen	zal	van	een	
dergelijke	vrijwilligheid	niet	snel	sprake	
zijn.	Als	het	gaat	om	het	ter	beschikking	
stellen	van	de	eigen	persoonsgegevens,	dat	
wil	zeggen	data	die	op	de	betreffende	
persoon	te	herleiden	zijn,	past	evenwel	een	
kanttekening.	Deze	kanttekening	houdt	
verband	met	de	huidige	privacyregels	die	de	
verhandelbaarheid	van	persoonlijke	data	
beperken.	 

Nieuwe	privacyregelgeving:	de	AVG 

2	HvJ	3	maart	1994,	zaak	C-16/93	(Tolsma),								
ECLI:EU:C:1994:80. 
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Met	ingang	van	25	mei	2018	geldt	de	
Europese	Algemene	verordening	
gegevensbescherming	(AVG)3.		Onder	deze	
AVG	is	het	opslaan	en	verwerken	van	
persoonsgegevens	aan	strenge	
voorwaarden	verbonden. 

De	verwerking	van	persoonsgegevens	is	
alleen	rechtmatig	met	een	AVG-grondslag.	
Eén	van	deze	grondslagen	betreft	
toestemming.	Degene	die	de	gegevens	
verwerkt	moet	dan	kunnen	aantonen	dat	de	
betrokkene	toestemming	heeft	gegeven	
voor	de	verwerking	van	zijn	
persoonsgegevens.	Een	verzoek	om	het	
verlenen	van	toestemming	moet	“in	een	
begrijpelijke	en	gemakkelijk	toegankelijke	
vorm	en	in	duidelijke	en	eenvoudige	taal”	
worden	gepresenteerd.	De	betrokkene	heeft	
het	recht	zijn	toestemming	te	allen	tijde	en	
zonder	opgave	van	redenen	in	te	trekken.	
Het	gebruik	van	de	betreffende	gegevens	
moet	dan	direct	gestaakt	worden.	
Bovendien	moeten	de	gegevens	worden	
gewist.	 

Toestemming	moet	vrijelijk	verleend	
worden;	dat	wil	zeggen	dat	de	betrokkene	
een	‘echte	en	vrije	keuze’	heeft	en	zijn	
toestemming	kan	weigeren	zonder	nadelige	
gevolgen.	 

Voor	het	ter	beschikking	stellen	van	
voorzieningen	zoals	Facebook,	Whatsapp	of	
Twitter	betekent	het	voorgaande	dat	de	
aanbieder	toegang	tot	deze	voorzieningen	
niet	mag	koppelen	aan	het	door	de	
gebruiker	verlenen	van	toestemming	voor	
het	gebruik	van	zijn	persoonsgegevens.	
Toestemming	mag	wel	gevraagd	worden,	
maar	indien	deze	niet	verleend	wordt,	moet	
de	betreffende	voorziening	tóch	worden	
opengesteld.	Mensen	die	geen	toestemming	
verlenen	voor	het	gebruik	van	hun	eigen	
persoonsgegevens,	of	deze	toestemming	
naderhand	intrekken,	mogen	niet	
uitgesloten	worden	van	het	gebruik	van	de	
faciliteiten. 

 
3	Verordening	(EU)	2016/679	van	het	Europees	
Parlement	en	de	Raad	van	27	april	2016	betreffende	
de	bescherming	van	natuurlijke	personen	in	verband	
met	de	verwerking	van	persoonsgegevens	en	
betreffende	het	vrije	verkeer	van	die	gegevens	en	tot	

Persoonsgegevens	als	ongrijpbaar	
element 

Uit	het	voorgaande	moge	blijken	dat	er	
nogal	wat	haken	en	ogen	zijn	verbonden	aan	
het	gebruik	van	persoonsgegevens	in	
commerciële	verhoudingen.	De	Europese	
Toezichthouder	voor	Gegevensbescherming	
(European	Data	Protection	Supervisor,	
ofwel	EDPS)	heeft	hier	in	ieder	geval	nogal	
uitgesproken	gedachten	over.	Volgens	de	
EDPS	kunnen	fundamentele	rechten,	zoals	
het	recht	op	de	bescherming	van	
persoonsgegevens,	niet	worden	
gereduceerd	tot	eenvoudige	
consumentenbelangen	en	
persoonsgegevens	kunnen	niet	enkel	als	
handelswaar	worden	beschouwd.	De	EDPS	
overweegt	in	dit	verband: 

"There	might	well	be	a	market	for	personal	
data,	just	like	there	is,	tragically,	a	market	for	
live	human	organs,	but	that	does	not	mean	
that	we	can	or	should	give	that	market	the	
blessing	of	legislation.	One	cannot	monetise	
and	subject	a	fundamental	right	to	a	simple	
commercial	transaction,	even	if	it	is	the	
individual	concerned	by	the	data	who	is	a	
party	to	the	transaction." 

Het	verhandelen	van	eigen	
persoonsgegevens	wordt	aldus	op	één	lijn	
gesteld	met	het	verhandelen	van	de	eigen	
organen.	Wellicht	financieel	aantrekkelijk,	
maar	feitelijk	niet	toegestaan4.	 

Gevolgen	voor	de	btw 

Terug	naar	de	btw	en	de	techbedrijven	die	
'gratis'	toegang	bieden	tot	tal	van	
tegenwoordig	schier	onmisbare	
voorzieningen.	Uit	het	voorgaande	moge	
duidelijk	zijn	dat	deze	techbedrijven	hun	
dienstverlening	niet	afhankelijk	mogen	
stellen	van	het	al	dan	niet	ter	beschikking	
stellen	van	persoonsgegevens	("personal	
data")	door	de	gebruiker.	Gebruikers	
kunnen	althans	niet	verplicht	worden	om	
hun	gegevens	blijvend	ter	beschikking	te	
stellen.	Gebruikers	die	er	toch	voor	kiezen	

intrekking	van	Richtlijn	95/46/EG	(algemene	
verordening	gegevensbescherming,	AVG).	
4	Zie	hierover	onder	meer	de	Wet	op	de	orgaandonatie	
uit	1996. 
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om	de	eigen	persoonsgegevens	ter	
beschikking	te	stellen,	doen	dat	op	basis	van	
een	vrije	keuze	en	niet	omdat	zij	daartoe	
vanwege	het	afnemen	van	bepaalde	
prestatie	verplicht	zijn.	Voor	zover	al	sprake	
is	van	een	betaling,	want	dat	mag	je	eigenlijk	
niet	zeggen	van	de	EDPS,	is	deze	betaling	
onverplicht.	Net	zoals	in	de	casus	van	
orgeldraaier	Tolsma	is	dan	voor	de	btw	
geen	sprake	van	een	prestatie	onder	
bezwarende	titel.	Net	zomin	als	Tolsma,	
hebben	de	techbedrijven	niet	te	maken	met	
btw-heffing	over	de	waarde	van	de	door	
hen,	feitelijk	op	basis	van	vrijwilligheid,	
ingezamelde	persoonsgegevens.	Vooralsnog	
ziet	het	er	naar	uit	dat	de	meeste	techreuzen	
aan	btw-heffing	ontkomen	over	hun	data-
inzameling.	 

Maar	ik	zie	toch	ook	situaties	waarin	data	
wel	een	btw-relevante	betaling	vormen.	
Bijvoorbeeld	de	Japanse	koffieketen5	die	
gratis	koffie	biedt	aan	studenten	en	
universiteitsmedewerkers	die	zich	via	de	
website	registreren	en	hiermee	persoonlijke	
data	verstrekken.	Het	is	de	vraag	of	
privacyregels	een	dergelijk	bedrijfsmodel	
hier	te	lande	niet	verbieden,	maar	als	het	
tóch	wordt	toegepast,	dan	verdienen	de	
btw-gevolgen	aandacht.	Over	de	
wisselwerking	tussen	data,	privacyregels	en	
btw	is	naar	mijn	mening	dan	ook	het	laatste	
woord	nog	niet	gezegd.	 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
5 Het	gaat	om	het	hippe	Shiru	Cafe,	zie:	
https://global.shirucafe.com/mission.php. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 16 

Kick-off	Day	
Geschreven	door	Isla	Ellis	

Rond	12	uur	vertrokken	we	vanuit	
Groningen	richting	Lauwersoog	met	een	bus	
zo	groot	dat	we	die	met	onze	groep	van	25	
mensen	maar	voor	een	kwart	vulden.	Na	een	
uurtje	rijden	door	het	prachtige	platteland	
van	onze	provincie,	luisterend	naar	Jitze’s	
speech,	kwamen	we	aan	in	het	
zonovergoten	Lauwersoog.	Tijdens	deze	rit	
maakten	we	kennis	met	onze	nieuwe	fiscale	
vuurpijl	Denise,	die	zelfs	al	in	de	net	
gevormde	TyC-commissie	zit.		

		

Eerst	werden	we	verwelkomd	met	een	
smakelijk	bakje	thee	of	koffie,	maar	helaas	
geen	cappuccino.	Wat	bij	een	aantal	voor	
teleurstelling	zorgde.	Even	later	arriveerden	
Menno,	Berend	en	Quincy	op	eigen	vervoer	
in	de	auto	van	Berend.	Op	dit	moment	werd	
ook	de	bekendste	Titanic	scene	nagebootst	
door	Tessa	en	Marieke.	 

Toen	mocht	de	activiteit	op	het	water	
aanvangen,	de	eerste	groep	begon	op	de	
boot,	onwetend	hoe	nat	je	wel	niet	zou	
worden.	Zeiknat.	Alles	was	nat.	Schoenen,	
sokken,	BH…	Onderweg	kwamen	ze	hoge	
golven,	wind,	regen,	zeehonden,	dolfijnen	en	
walvissen	tegen.	Bij	terugkomst	gingen	bij	
iedereen	de	kleren	uit	en	kon	de	tweede	
groep	zich	gaan	wagen	aan	hetzelfde	
avontuur.	Na	het	zien	van	de	doordrenkte	
kleding	van	de	anderen	besloten	ze	vrijwel	
allemaal	zich	naakt	in	de	natte	natpakken	te	
wurmen.	

 

Ondertussen	had	groep	2	niet	stilgezeten,	
want	zij	waren	op	een	spectaculaire	safari	
geweest	in	het	wonderschone	natuurgebied	
rondom	Lauwersoog.	Hier	hebben	ze	
leeuwen,	tijgers	en	een	prachtig	Landal	
Vakantiepark	mogen	bewonderen.	Marjan	
heeft	nog	op	haar	rug	de	sterren	
geobserveerd	vanaf	de	donkerste	plek	van	
Nederland.	De	chauffeur	van	deze	reis	had	
ondertussen	genoeg	vermakelijke	verhalen	
die	de	safari	nog	spannender	maakten.	
Onder	andere	over	hoe	hij	ooit	bloemen	
maakte	voor	koningen	Beatrix	en	een	ton	
verloor.	

De	groep	die	als	eerste	op	de	boot	was	
geweest	en	dus	als	eerste	terugkwam	in	het	
restaurant	nam	beslag	op	nagenoeg	alle	
borrelplanken	waardoor	er	jammer	genoeg	
niets	overbleef	voor	de	anderen.	Als	
afsluiting	van	deze	sensationele	middag	
genoten	we	van	een	buffet	diner	in	het	
restaurant	Het	Boze	Wijf.	Op	dit	moment	
moest	Jitze	(van	de	commissie)	helaas	terug	
naar	Groningen	reizen	maar	kon	Isla	zijn	
plaats	innemen. 

Na	een	heerlijk	diner	en	wat	spelletjes	aan	
tafel	onder	het	genot	van	de	nodige	
alcoholische	versnaperingen	waagden	we	
ons	aan	de	koude,	natte	wandeling	terug	
naar	de	bushalte.	Gelukkig	had	Yvonne	
genoeg	volume	in	haar	stem	om	dit	allemaal	
prima	te	coördineren	over	het	geluid	van	de	
wind	en	golven.	Een	uurtje	in	de	bus	en	ons	
mooie	Groningen	was	weer	in	zicht	waarna	
een	aantal	leden	nog	wat	drankjes	hebben	
gedaan	bij	de	Time	Out. 
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GFE-Facebook	
Wie	wil	de	leden	van	de	GFE	nou	niet	beter	leren	kennen?	Daarom	introduceren	wij	de	GFE	
Facebook,	zodat	je	elke	editie	van	Out	of	the	Box	een	aantal	ins	en	outs	komt	te	weten	van	onze	
leden.	

Joost	Screever	

Vertel	kort	eens	iets	over	jezelf.	
Ik	ben	Joost	Screever,	22	jaar	en	tweedejaarsstudent	(Fiscaal)	
recht.	Voordat	ik	begon	met	Rechten	heb	ik	twee	jaar	
Bedrijfskunde	gestudeerd.	Deze	studie	beviel	helaas	niet,	waardoor	
ik	de	switch	heb	gemaakt	naar	Rechten.	Naast	dat	ik	studeren	
fantastisch	vind,	voetbal	ik	bij	VV	Hoogeveen	in	het	eerste	team.	
Daar	ben	ik	elke	week	drie	avonden	en	de	zondag	te	vinden.	Ik	
drink	graag	een	biertje	met	vrienden	en/of	huisgenoten	en	ga	
regelmatig	stappen.	Ik	zit	verder	niet	bij	andere	verenigingen.	

Hoe	ben	je	actief	bij	de	GFE?		
Ik	ben	niet	heel	actief	bij	de	GFE.	Ik	ben	bij	de	nieuwe	ledendag	
geweest,	evenals	bij	het	dagje	weg	naar	Lauwersoog.	Voor	volgend	
jaar	zit	ik	er	wel	aan	te	denken	om	te	solliciteren	voor	een	
commissie.		

Waar	zie	jij	jezelf	over	tien	jaar?	
Ik	zie	mezelf	over	tien	jaar	werken	bij	één	van	de	grotere	belastingadvieskantoren	of	dan	
inmiddels	bij	een	belastingadvieskantoor	die	zich	vooral	richt	op	de	MKB.	De	MKB	trekt	me	
meer,	omdat	je	nauwer	in	contact	staat	en	vaak	een	warme/lange	band	opbouwt.	 

	

Puck	Wilmink 

Vertel	kort	eens	iets	over	jezelf. 
Ik	ben	Puck,	23	jaar,	zit	inmiddels	in	mijn	zesde	studiejaar	(hopelijk	
bijna	alumnus!).	Ik	heb	twee	bachelors	tegelijk	gedaan	(Notarieel	
recht	en	Fiscaal	recht)	en	deze	binnen	drie	jaar	afgerond.	Toen	
besefte	ik	me	dat	afstuderen	heel	dichtbij	kwam	en	daarom	ben	ik	
wat	langzamer	door	mijn	masters	gegaan.	Overigens	ben	ik	nog	
twee	scripties	verwijderd	van	afstuderen	hoor!	Naast	studeren	rij	
ik	heel	fanatiek	paard	(1x	Nederlands	Kampioen,	diverse	malen	
Regionaal	(reserve)	Kampioen	en	heel	veel	kwalificaties)	en	dat	
doe	ik	ongeveer	5-6	dagen	per	week.	Dan	rij	ik	drie	paarden,	dus	
dat	is	druk	zat.	Daarnaast	mag	ik	graag	golfen,	bakken	&	koken,	
lezen	(vooral	geschiedenisboeken)	en	Netflixen	en	natuurlijk	moet	er	af	en	toe	nog	gewerkt	
worden.	Ik	ben	lid	van	de	GFE	en	dat	is	voldoende	om	me	-	naast	studeren	-	bezig	te	houden	in	
Groningen.	
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Hoe	ben	je	actief	bij	de	GFE?		
Ik	ben	al	drie	jaren	actief	bij	de	GFE.	Ik	ben	begonnen	als	voorzitter	van	de	MSF-commissie,	toen	
doorgegaan	naar	de	Tax	Tour	commissie	en	nu	actief	voor	de	Kantorendag.	Daarnaast	kunnen	
jullie	me	kennen	als	Chef	Snack	op	de	borrels.	Afgelopen	jaar	mocht	ik	de	'GFE'er	van	het	jaar'-
bokaal	in	ontvangst	nemen.	Dat	was	echt	heel	leuk!	Over	het	algemeen	ben	ik	ook	bij	veel	GFE-
activiteiten	te	vinden	en	vind	ik	het	heel	gezellig	om	met	iedereen	bij	te	kletsen	op	de	borrels.	

Waar	zie	jij	jezelf	over	tien	jaar?	
Over	tien	jaar	wil	ik	een	toffe	werkplek	hebben,	het	liefst	in	de	Randstad.	Wellicht	wel	onderweg	
naar	de	top	als	partner,	who	knows...	;)	

	

Jeroen	Dekker	

Vertel	eens	iets	over	jezelf.	
Ik	ben	Jeroen,	23	jaar	en	ik	zit	in	het	vierde	jaar	van	m’n	bachelor	
met	nog	drie	vakken	te	gaan.	Voordat	ik	naar	Groningen	kwam	heb	
ik	nog	een	jaar	in	Leiden	Rechten	gestudeerd,	zonder	succes	
helaas.	Mijn	hobby	is	eigenlijk	vooral	sporten,	ik	ben	ook	nog	lid	
bij	Aegir,	waar	ik	ook	een	jaar	wedstrijd	heb	geroeid.	

Hoe	ben	je	actief	bij	de	GFE?		
Ik	zit	dit	jaar	in	het	bestuur	als	fiscus.	Verder	heb	ik	geen	
commissie	gedaan	bij	de	GFE	en	ben	ik	vorig	jaar	na	Kantorendag	
een	beetje	mee	gaan	lopen	en	heb	daarna	gesolliciteerd	voor	het	
bestuur.	Hiervoor	heb	ik	wel	verschillende	commissies	gedaan	bij	
Aegir.		

Waar	zie	jij	jezelf	over	tien	jaar?	
Goede	vraag,	ik	verwacht	dan	ergens	in	de	Randstad	(hopelijk	Rotterdam)	te	wonen	en	daar	bij	
een	groot	kantoor	te	werken.	

	

Sophie	Liu	

Vertel	eens	iets	over	jezelf. 
Mijn	naam	is	Kiao	Xian	Liu,	maar	ik	gebruik	voornamelijk	mijn	
roepnaam	Sophie.	Ik	ben	nu	21	jaar	oud	en	woon	nog	thuisthuis.	Ik	
zit	nu	in	mijn	vierde	jaar	van	mijn	studie	en	doe	de	bachelor	
Notarieel	recht	en	de	deficiëntieprogramma	Fiscaal	recht.	Ik	ben	
naast	lid	van	de	GFE	ook	lid	van	Vevonos	en	de	JFV,	alhoewel	ik	als	
algemeen	lid	niet	heel	actief	ben.	Naast	de	studie	werk	ik	in	een	
restaurant	met	een	snackbar,	geef	ik	bijles	en	ben	ik	medewerker	
van	de	Belastingwinkel	Groningen.	Als	ik	niet	aan	het	studeren	of	
werken	ben,	dan	zit	ik	te	Netflixen	of	spreek	ik	af	met	vrienden.	 
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Hoe	ben	je	actief	bij	de	GFE?		
Momenteel	ben	ik	geen	actief	lid	bij	de	GFE.	Wel	heb	ik	vorig	jaar	een	commissie	gedaan	bij	
Vevonos,	namelijk	de	studiefaciliteitencommissie. 

Waar	zie	jij	jezelf	over	tien	jaar? 
Daar	moet	ik	even	over	nadenken.	Ik	weet	nog	niet	eens	zeker	of	ik	de	fiscale	kant	op	wil	gaan	of	
de	notariële.	In	ieder	geval	zie	ik	mezelf	niet	verhuizen	naar	de	Zuidas	of	naar	het	buitenland.	Ik	
blijf	het	liefst	in	het	noorden	werken	en	dan	in	een	klein	tot	middelgroot	kantoor.	Een	goede	
balans	tussen	privé	en	werk	is	voor	mij	ook	erg	belangrijk. 

	

Rosanne	Kroon 

Vertel	eens	iets	over	jezelf. 
Mij	werd	gevraagd	om	mijzelf	kort	te	introduceren.	Ik	ben	Rosanne	
Kroon,	23	jaar	en	ondertussen	al	zesdejaars	student.	Time	flies	
when	you	having	fun.	Afgelopen	jaren	heb	ik	veel	verschillende	
dingen	mogen	doen.	Ik	ben	in	2014	begonnen	met	de	studie	
Bedrijfskunde	-	Accountancy	&	Controlling.	Naast	studeren	heb	ik	
verschillende	commissies	gedaan,	een	bestuursjaar	bij	de	EBF	en	
afgelopen	jaar	mocht ik	mee	op	een	onderzoeksreis	naar	Mexico.	
Tijdens	deze	reis	heb	ik	vijf	weken	lang,	samen	met	mijn	
onderzoekspartner,	onderzoek	gedaan	naar	de	Mexicaanse	
zuivelindustrie.	Deze	zomer	heb	ik	de	switcht	gemaakt	naar	Fiscaal	
recht	en	meteen	lid	geworden	van	de	GFE.	 

Hoe	ben	je	actief	bij	de	GFE?	 
Ondertussen	heb	ik	de	GFE	al	een	stuk	beter	leren	kennen	door	de	Tax	Tour,	Lof	congres	en	
natuurlijk	de	borrels.	Dit	jaar	mag	ik	samen	met	mijn	commissie	Taxeer	Your	Career	
organiseren,	dus	bij	deze	ben	je	van	harte	uitgenodigd.	 

Waar	zie	jij	jezelf	over	tien	jaar? 
Over	tien	jaar	zie	ik	mijzelf	op	het	strand	in	Mexico	omringt	door	Flamingo’s! 
 

 

 
  
	
	



 21 

Tax-Tour	
Geschreven	door	Menno	Grooters	

Op	zondag	17	november	reisde	een	groep	
GFE’ers	af	naar	onze	hoofdstad	in	het	teken	
van	de	Tax	Tour	2019.	Bij	dit	meerdaagse	
evenement	bezoekt	een	groep	van	20	
studenten	fiscaal	recht	de	Amsterdamse	
Zuidas	om	aldaar	kennis	te	maken	de	
fiscaliteit	in	de	praktijk	en	natuurlijk	met	de	
desbetreffende	deelnemende	fiscale	
advieskantoren.	Dit	jaar	was	het	aan	
Annelies,	Berend,	Brigitte,	Stijn	en	mijzelf	
om	dit	evenement	te	organiseren.		

Zoals	ieder	jaar	wordt	er	een	
kennismakingsdiner	georganiseerd	zodat	de	
deelnemers	elkaar	beter	kunnen	leren	
kennen.	Dit	jaar	werd	er	gedineerd	in	’t	
Feithhuis	waarbij	de	deelnemers	per	gang	
wisselden	van	tafel	om	zo	alle	deelnemers	te	
leren	kennen.	Vervolgens	werd	de	avond	
voortgezet	in	café	de	Keyzer	om	aldaar	
gezellig	verder	te	borrelen.	Al	met	al	een	
zeer	geslaagde	kennismakingsactiviteit!	Op	
vrijdag	stond	het	voorbereidend	
vaktechnisch	overleg	(VTO)	op	het	
programma	dat	verzorgd	werd	door	
professor	Bouwman.	De	deelnemende	
kantoren	hadden	de	mogelijkheid	om	een	
fiscaal	onderwerp	te	kiezen	dat	
onderbelicht	wordt	in	de	studie.	Hierbij	
leverden	de	kantoren	stof	aan	zodat	de	
deelnemers	zich	konden	inlezen	voor	het	
VTO.	Onder	leiding	van	professor	Bouwman	
werden	de	verscheidene	onderwerpen	
besproken	en	uiteengezet.	De	deelnemers	
werden	hierdoor	voorzien	van	de	nodige	
kennis	die	van	pas	zal	komen	tijdens	de	Tax	
Tour.	

Maandagochtend	vertrokken	we	vanaf	ons	
hotel	in	Amsterdam	West	naar	Grant	
Thornton.	Dit	kantoor	is	gelegen	tegenover	
de	Johan	Cruijff	Arena,	een	leuk	begin	van	
de	week	voor	de	Ajaxsupporters	onder	ons.	
Het	onderwerp	dat	Grant	Thornton	wilde	
bespreken	ging	over	topsporters	en	
artiesten.	Dit	is	een	nieuwe	tak	binnen	Grant	
Thornton	dat	ziet	op	de	belastingheffing	op	
deze	sporters	en	artiesten.	Uiteraard	
mochten	de	medewerkers	van	Grant	
Thornton	niet	vertellen	wie	hun	klanten	
waren,	maar	wel	konden	ze	verklappen	dat	

een	aantal	voetballers	van	het	Nederlands	
Elftal	klant	waren.	Tijdens	dit	bezoek	
werden	de	deelnemers	volledig	bijgebracht	
hoe	deze	grensoverschrijdende	
belastingheffing	plaatsvindt.	Vervolgens	
werden	de	deelnemers	verdeeld	in	groepjes	
waarna	ieder	groepje	een	zogeheten	
elevator	pitch	moest	voorbereiden.	De	
verschillende	groepjes	kwamen	met	hele	
originele	ideeën,	iets	dat	zeer	gewaardeerd	
werd	door	de	medewerkers.	De	ochtend	
werd	afgesloten	met	een	heerlijke	lunch.	

In	de	middag	vertrokken	we	naar	HVK	
Stevens.	HVK	Stevens	wilde	de	
geanonimiseerde	vermogensstructuur	
belichten	die	vaak	door	vermogende	
personen	wordt	gebruikt.	De	middag	ving	
aan	met	een	college	over	deze	structuur	om	
de	deelnemers	de	ins	and	outs	bij	te	
brengen.	Vervolgens	werd	de	groep	in	
tweeën	verdeeld	waarna	gedebatteerd	werd	
over	fiscale	vraagstukken.	Beide	groepen	
moesten	een	stelling	innemen	die	haaks	op	
elkaar	stonden.	Er	werden	goede	
argumenten	benoemd	door	de	deelnemers	
van	beide	teams	wat	zorgde	voor	een	
inhoudelijk	debat.	Daarnaast	werd	ook	de	
nodige	humor	in	de	argumentatie	verwerkt,	
waardoor	menig	deelnemer	en	medewerker	
in	de	lach	schoot.	De	dag	werd	afgesloten	
met	een	geslaagde	borrel	op	het	kantoor	van	
HVK	Stevens.	Na	het	bezoek	aan	HVK	
Stevens	verplaatste	de	groep	zich	naar	
restaurant	Panache	om	aldaar	te	genieten	
van	een	heerlijk	drie	gangen	diner.	

Dinsdagochtend	vertrokken	we	naar	
Amstelveen,	hier	stond	het	kantoorbezoek	
van	KPMG	Meijburg	op	de	planning.	De	
deelnemers	kregen	een	kijkje	in	de	keuken	
van	de	M&A	praktijk	die	zich	bezig	houdt	
met	fusies	en	overnames	van	grote	
(internationale)	bedrijven.	De	deelnemers	
hebben	deze	ochtend	gewerkt	aan	een	
fiscale	casus	die	betrekking	heeft	op	de	M&A	
praktijk.	Hierbij	moesten	de	deelnemers	een	
due	diligence	(ofwel:	boekenonderzoek)	
uitvoeren.	De	opzet	werd	zo	vormgegeven	
dat	het	net	een	echt	overnameproces	leek.	
Hierbij	mochten	de	deelnemers	vragen	
stellen	aan	de	potentiële	verkoper.	Daarna	
werden	de	bevindingen	gedeeld	met	de	
medewerkers	van	KPMG	Meijburg.	De	
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ochtend	werd	afgesloten	met	een	lekkere	
lunch	waarbij	deelnemer	en	medewerker	op	
een	informele	manier	met	elkaar	in	contact	
konden	komen.		

’s	Middags	stond	het	bezoek	aan	Taxand	op	
het	programma.	Hier	werden	de	deelnemers	
volledig	bijgespijkerd	over	de	laatste	
ontwikkelingen	rondom	ATAD	1,	ATAD	2	en	
de	CFC-maatregel.	Dit	college	werd	als	zeer	
informatief	beschouwd	door	de	deelnemers	
en	dit	zal	ook	zeker	van	pas	komen	tijdens	
de	studie.	Er	waren	veel	vragen	vanuit	de	
deelnemers	wat	zorgde	voor	een	interactief	
college.	De	dag	werd	afgesloten	met	een	
leuke	verrassing,	namelijk:	een	borrel	bij	
een	rooftopbar	op	de	Zuidas.	Op	deze	
geslaagde	borrel	konden	de	deelnemers	
Taxand	op	een	informele	manier	leren	
kennen.	Na	de	borrel	hebben	we	heerlijk	
gegeten	bij	Loetje	in	de	Pijp.		

Woensdag	was	alweer	de	laatste	dag	van	de	
Tax	Tour.	’s	Ochtends	vroeg	reisden	we	af	
naar	Den	Haag	voor	het	bezoek	aan	Pereira.	
Tijdens	dit	bezoek	werd	een	interactief	
college	verzorgd	waarbij	de	deelnemers	
meer	kwamen	te	weten	over	vastgoed	en	
goedkoopmansgebruik.	Aangezien	dit	
onderwerp	al	deels	is	belicht	in	de	studie	
hadden	de	deelnemers	veel	inbreng	tijdens	
het	college.	De	ochtend	werd	afgesloten	met	
een	goed	verzorgde	lunch	waarbij	de	
deelnemers	het	nodige	kwamen	te	weten	
over	werken	bij	Pereira.	Na	een	geslaagd	
bezoek	aan	Pereira	zijn	we	weer	afgereisd	
naar	Amsterdam	voor	het	laatste	
kantoorbezoek.	

’s	Middags	brachten	we	een	bezoek	aan	
Mazars.	Het	onderwerp	dat	Mazars	graag	
wilde	bespreken	was	een	zeer	actueel	
onderwerp,	namelijk:	MLI.	Met	de	nodige	
kennis	die	bijgebracht	was	door	professor	
Bouwman	en	het	college	van	de	
medewerkers	van	Mazars	gingen	de	
deelnemers	in	groepjes	aan	de	slag	om	aan	
een	casus	te	werken.	Dit	betrof	een	casus	
die	ziet	op	de	internationale	
belastingheffing	waarbij	de	deelnemers	
belastingverdragen	en	natuurlijk	het	MLI	
moesten	raadplegen.	De	bevindingen	
werden	vervolgens	gepresenteerd.	De	dag	
werd	ook	hier	afgesloten	met	een	borrel	
waarbij	veel	medewerkers	van	Mazars	
aanwezig	waren.	Dit	was	een	leuk	moment	
om	de	Tax	Tour	2019	af	te	sluiten	en	in	
contact	te	komen	met	de	medewerkers	van	
Mazars.	

Met	het	bezoek	aan	Mazars	kwam	ook	de	
Tax	Tour	2019	ten	einde.	Dezelfde	avond	
vertrokken	we	weer	richting	het	
vertrouwde	hoge	noorden.	Het	was	een	
leerzame,	intensieve	maar	vooral	geslaagde	
Tax	Tour.	Allereerst	wil	ik	professor	
Bouwman	nogmaals	bedanken	voor	het	
voorbereidend	VTO.	Daarnaast	wil	ik	alle	
deelnemers	en	mijn	commissie	bedanken	
voor	hun	inzet	tijdens	de	Tax	Tour.	En	tot	
slot	wil	ik	de	deelnemende	kantoren	
hartelijk	bedanken	voor	de	interessante	
maar	vooral	geslaagde	kantoorbezoeken!	
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Interview	met	oud	GFE-lid	
Mariëlle	de	Roos
 

Leuk	dat	we	jou	mogen	interviewen.	Zou	je	
jezelf	kunnen	voorstellen?	
Hi,	ik	ben	Mariëlle,	25	jaar	en	woon	op	een	
prachtig	plekje	aan	de	Amstel	in	
Amsterdam.	Ik	ben	opgegroeid	in	Friesland	
en	ben	in	2012	fiscaal	recht	gaan	studeren	
in	Groningen.	Na	twee	bestuursjaren,	een	
paar	commissies,	een	half	jaar	studeren	in	
Canada	en	een	half	jaar	stage	op	Curaçao,	
ben	ik	sinds	april	dit	jaar	fulltime	aan	het	
werk	bij	Deloitte	in	Amsterdam.	Naast	mijn	
werk	ben	ik	graag	buiten	aan	het	sporten,	
zoals	padellen,	hardlopen,	kitesurfen	of	
snowboarden.	Mijn	avonden	vul	ik	graag	
met	uitgebreid	koken,	borrelen	en	
spelletjesavonden	met	vrienden.	Verder	
houd	ik	enorm	van	reizen	en	zou	het	liefst	
elke	plek	van	de	wereld	willen	zien.	
	
Tijdens	je	studententijd	in	Groningen	ben	je	
onder	andere	actief	geweest	bij	GFE.	Kun	je	
schetsen	hoe	jij	je	studententijd	hebt	
ingevuld?	
In	het	begin	van	mijn	studie	ben	ik	vooral	
actief	geweest	bij	een	sportclub,	maar	naar	
mate	mijn	studie	vorderde	ben	ik	steeds	
meer	betrokken	geraakt	de	GFE.	Eerst	heb	
ik	de	BSR-commissie	gedaan	en	daarna	een	
bestuursjaar.	Daarnaast	ben	ik	–	na	
medewerker	te	zijn	geweest	–	ook	twee	jaar	
bestuurslid	geweest	bij	de	Belastingwinkel.	
Verder	heb	ik	vooral	veel	tijd	doorgebracht	
met	vrienden,	studie-	en	huisgenootjes,	
thuis	of	ergens	in	een	kroeg,	maar	tijdens	de	
tentamens	–	helaas	–	ook	wel	in	de	JB	en	UB.		
	
Daarnaast	heb	je	tijdens	je	studie	in	het	
buitenland	gestudeerd.	Hoe	heb	je	dit	
ervaren?	
Klopt,	ik	heb	een	half	jaar	aan	de	
rechtenfaculteit	van	Queen’s	University	in	
Kingston	gestudeerd.	Ik	heb	Canada	als	een	
fantastisch	mooi	land	ervaren	en	de	
Canadezen	als	meest	aardige	mensen	ter	
wereld.	Naast	de	enorm	leuke	tijd	die	ik	
daar	heb	gehad	met	andere	exchange	
studenten	en	veel	heb	gereisd,	is	zo’n	half	
jaar	ook	zeker	goed	voor	je	persoonlijke		

	

ontwikkeling.	Ik	kon	mijn	eigen	
vakkenpakket	samenstellen	en	kreeg	les	van	
onwijs	goede	hoogleraren.	Het	niveau	was	
prima	te	doen	en	door	bijvoorbeeld	het	
schrijven	van	Engelse	papers	heb	ik	veel	
geleerd	waar	ik	in	mijn	dagelijkse	werk	nog	
steeds	profijt	van	heb.		
	
Veel	Groningse	studenten	gaan	na	hun	studie	
richting	de	Randstad.	Hoe	is	deze	overgang	
jou	bevallen?	Wat	mis	je	van	(je	
studententijd)	in	Groningen?	
De	overgang	is	mij	zeer	goed	bevallen.	Ik	
woon	nu	bijna	twee	jaar	in	Amsterdam	en	
wil	hier	de	komende	jaren	niet	meer	weg.	
Naast	het	feit	dat	de	meeste	van	mijn	
vrienden,	studie-	en	huisgenootjes	
tegenwoordig	ook	in	Amsterdam	of	Haarlem	
wonen,	vind	ik	de	stad	en	de	mensen	hier	
echt	fantastisch.	Alles	is	dichtbij	en	elke	dag	
is	er	wel	iets	te	doen,	van	chillen	aan	de	
Amstel	tot	Ajax	kijken	in	een	kroeg	in	de	
Pijp	tot	festivals	bij	de	NDSM-werf	in	Noord.	
Je	moet	echt	je	best	doen	om	je	hier	een	dag	
te	vervelen.	Het	enige	wat	ik	mis	van	
Groningen	is	het	studentikoze	sfeertje	en	de	
lage	prijzen	haha.	
	
De	overgang	van	het	studeren	naar	fulltime	
werken	kan	groot	zijn.	Hoe	heb	jij	dit	
ervaren?	
Eigenlijk	best	goed.	Ik	had	al	een	half	jaar	
fulltime	stagegelopen	bij	Meijburg	op	
Curaçao	en	was	al	bijna	1,5	jaar	zo’n	drie	
dagen	in	de	week	werkstudent	bij	Deloitte,	
dus	ben	redelijk	soepel	in	het	werkende	
leven	gerold.	De	laatste	weken	dat	ik	in	het	
P.C.	Hoofthuis	zat	te	strijden	om	mijn	
scriptie	af	te	krijgen,	kon	ik	eigenlijk	niet	
wachten	om	fulltime	te	gaan	werken.	Het	is	
wel	zo	dat	je	wat	minder	flexibel	bent	qua	
tijd	omdat	je	in	beginsel	maandag	tot	vrijdag	
overdag	op	kantoor	zit,	dus	een	
doordeweekse	uit	de	hand	gelopen	
huisavond	zit	er	niet	meer	echt	in,	maar	des	
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te	meer	geniet	je	van	de	avonden	en	
weekenden.	Verder	scheelt	het	dat	bijna	al	
mijn	vrienden	al	werken,	dus	heb	je	
allemaal	ongeveer	hetzelfde	ritme.		
	
Hoe	heb	je	kennisgemaakt	met	Deloitte?	
Gedurende	mijn	studie	ben	ik	vaak	in	
contact	gekomen	met	Deloitte.	Van	een	
kantoorbezoek	tijdens	de	BSR	in	Rio	de	
Janeiro	tot	de	besturendag	in	Rotterdam.	
Verder	werkten	er	een	paar	vrienden	en	
oude	bekenden	van	mij	bij	Deloitte.	Ik	ben	
tijdens	mijn	studie	eerst	4	maanden	
werkstudent	geweest	bij	de	afdeling	
Business	Tax	in	Groningen	en	daarna	een	
jaar	werkstudent	geweest	bij	de	afdeling	
Private	Client	Services	in	Amsterdam.	
	
Zou	je	wat	meer	kunnen	vertellen	over	je	
huidige	functie	bij	Deloitte?		
Alle	WO-starters	binnen	Tax	&	Legal	starten	
in	het	Tax	&	Legal	TOP	Traineeship,	wat	
inhoudt	dat	je	in	3	periodes	van	8	maanden	
binnen	3	verschillende	teams	werkzaam	
bent.	Dit	is	een	uniek	en	op	maat	gemaakt	
traject,	waarbij	je	de	kans	krijgt	om	kennis	
te	maken	met	meerdere	teams	en	kantoren	
binnen	Deloitte.	In	mijn	eerste	TOP-periode	
ben	ik	werkzaam	geweest	op	kantoor	
Utrecht,	waar	ik	zowel	werkzaamheden	heb	
kunnen	doen	op	het	gebied	van	Private	
Client	Services,	Business	Tax	als	M&A.	
Doordat	kantoor	Utrecht,	net	als	Groningen,	
een	kleiner	kantoor	is	dan	Amsterdam,	heb	
je	daar	de	mogelijkheid	meerdere	
vakgebieden	te	zien	binnen	hetzelfde	team.	
Sinds	1	december	ben	ik	mijn	tweede	TOP-
periode	gestart	bij	het	M&A-team	in	
Amsterdam.	Dit	team	houdt	zich	bezig	met	
de	fiscale	begeleiding	van	fusies	en	
overnames	van	grote	internationale	
cliënten,	waarbij	we	niet	alleen	due	
diligence	werk	doen,	maar	ook	bijvoorbeeld	
pre-	en	post-deal	structuring.	Het	leuke	van	
M&A	vind	ik	dat	je	op	projectbasis	werkt	en	
in	korte	tijd	veel	leert	over	verschillende	
industries	en	vakgebieden.	 

	
Hoe	groot	is	het	verschil	tussen	het	juridisch	
onderwijs	in	Groningen	en	de	fiscale	praktijk?	
Heb	je	nog	handige	tips	voor	studenten	die	
stage	willen	gaan	lopen	of	werkstudent	
willen	worden?	

Groot.	Tijdens	je	studie	leer	je	voornamelijk	
de	theorie	en	achtergrond	van	de	
wetsartikelen	en	overige	fiscale	regelgeving,	
terwijl	je	in	de	praktijk	bezig	bent	met	het	
toepassen	ervan.	De	studie	is	meer	een	
algemene	basis	voor	de	specialistische	
werkzaamheden	die	je	in	de	praktijk	zult	
doen.	De	ene	regeling	zul	je	misschien	nooit	
meer	tegenkomen,	terwijl	je	met	de	ander	
dagelijks	bezig	bent.	Tevens	merk	ik	dat	je	
in	de	praktijk	met	veel	meer	andere	dingen	
bezig	bent	dan	alleen	het	inhoudelijke	werk.	
Mijn	tip	zou	zijn	om	zo	vroeg	mogelijk	
zoveel	mogelijk	vakgebieden	te	zien	in	de	
praktijk,	zodat	je	uiteindelijk	een	bewuste	
keuze	kunt	maken	voor	het	vakgebied	dat	je	
echt	leuk	en	interessant	vindt.	Bij	Deloitte	
heb	je	bijvoorbeeld	de	Ideale	Bijbaan	
waarbij	je	3	keer	8	weken	een	kijkje	kunt	
nemen	bij	een	van	de	verschillende	teams	
op	verschillende	kantoren.	Ik	heb	zelf	
gemerkt	dat	je	er	pas	in	de	praktijk	achter	
komt	welk	vakgebied	je	leuk	en	minder	leuk	
vindt.	
	
	
Waarom	heb	je	voor	Deloitte	gekozen	en	hoe	
zou	jij	de	cultuur	bij	Deloitte	omschrijven?		
Van	alle	mogelijke	bedrijven	waar	je	als	
fiscalist	kunt	werken,	heb	ik	uiteindelijk	
gekozen	voor	Deloitte	vanwege	de	sfeer.	Er	
heerst	een	gezellige	en	relaxte	sfeer	en	er	
werken	veel	leuke	jonge	mensen.	Het	leuke	
aan	zo’n	groot	bedrijf	vind	ik	dat	ik	vrienden	
heb	werken	bij	totaal	andere	afdelingen,	
bijvoorbeeld	Risk	Advisory,	waarmee	je	
door	de	weeks	af	en	toe	koffie	kunt	drinken.	
Ook	al	is	het	cliché,	het	‘work	hard,	play	
hard’	klopt	ook.	We	zijn	allemaal	intelligent	
en	werken	hard,	maar	hebben	ook	genoeg	
borrels,	evenementen,	kerstdiners,	
wintersport,	noem	maar	op.	Wat	ik	verder	
heel	tof	vind	aan	Deloitte	is	dat	ze	enorm	
bezig	zijn	met	innovatie	en	duurzaamheid.	
Naast	dat	de	Edge	een	van	de	meest	
duurzame	gebouwen	van	de	wereld	is,	
worden	er	ook	evenementen	georganiseerd	
op	het	gebied	van	bijvoorbeeld	Artificial	
Intelligence	waarbij	de	meest	interessante	
sprekers	komen	van	over	de	hele	wereld.	
Daarnaast	heeft	Deloitte	sinds	kort	The	
Garage	geopend,	een	digitale	
transformatiehub	waar	strategie,	
technologie,	design	en	creatieve	diensten	
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samenkomen,	waardoor	cliënten	
innovatieve	diensten	kunnen	ontwikkelen	
en	bouwen.	
	
	
Tot	slot,	heb	je	nog	tips	voor	onze	huidige	
GFE-leden?	
Probeer	met	zoveel	mogelijk	kantoren	
kennis	te	maken	en	zoveel	mogelijk	
vakgebieden	te	bekijken,	zodat	je	aan	het	
begin	van	je	carrière	al	een	bewuste	keuze	
kunt	maken.	Mocht	je	meer	willen	weten	
over	Deloitte	of	interesse	hebben	in	de	
Ideale	Bijbaan	of	werkstudentschap,	dan	
mag	je	mij	altijd	bellen	op	+31(0)6	
21176066.	Geniet	verder	zoveel	mogelijk	

van	het	relaxte	studentenleven	en	alle	uit	de	
hand	gelopen	feestjes	en	doordeweekse	
dagen	brak	op	de	bank	met	Netflix,	want	dat	
wordt	alleen	maar	minder.	Tevens	kan	ik	
een	half	jaar	studeren	in	het	buitenland	
enorm	aanraden,	want	dat	is	een	
fantastische	ervaring	die	je	eigenlijk	alleen	
tijdens	je	studietijd	kunt	doen.	
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Witte	kerst	Cheesecake	
Het	is	weer	bijna	kerst	en	dan	wordt	alles	
uit	de	kast	getrokken	voor	een	geweldig	
kerstmaal.	Waarschijnlijk	niet	gemaakt	door	
jou,	want	jij	hebt	het	veel	te	druk	met	
colleges	terugkijken	en	boeken	lezen.	Toch	
is	het	altijd	leuk	om	je	familie	te	verrassen	
met	iets	onweerstaanbaar	lekkers.	Zelf	
hebben	we	hem	laatst	uitgetest,	speciaal	
voor	jullie.	Het	is	de:	Witte	chocolade	
cheesecake!	Gebaseerd	op	een	witte	kerst	
natuurlijk.		Ook	voor	mensen	die	totaal	niet	
van	witte	chocolade	houden,	is	dit	het	
lekkerste	wat	je	ooit	gaat	proeven.		

Het	enige	wat	je	nodig	hebt	is	een	mixer,	een	
taartvorm,	de	ingrediënten	natuurlijk	en	
iets	waarmee	je	deze	kan	afwegen.	Maar	
simpeler	dan	dit	ga	je	het	niet	krijgen	hoor,	
behalve	een	pakje	van	HomeMade	uit	de	
supermarkt	waar	je	alleen	water	bij	hoeft	
toe	te	voegen,	maar	die	laten	we	even	buiten	
beschouwing	en	daar	ga	je	ook	zeker	de	
show	niet	mee	stelen.		

Ingrediënten:	

• 250	gram	Bastogne	koekjes	(1	pak	–	
1	koekje)	

• 90	gram	ongezouten	boter	
• 250	gram	Monchou	
• 200	ml	slagroom	
• 200	gram	witte	chocolade	
• 250	gram	mascarpone	
• 100	gram	suiker	

Wat	nu?	

Zorg	dat	de	koekjes	heel	fijn	worden	
gemalen,	dit	kan	in	een	blender	of	in	een	
zakje	met	een	deegroller	er	over.	Voeg	dit	
samen	met	de	boter	die	gesmolten	is.		

Dit	mengsel	moet	in	de	ingevette	taartvorm,	
druk	de	bodem	hard	aan	en	stop	de	
taartvorm	vervolgens	gedurende	een	half	
uur	in	de	ijskast.		

Doe	nu	de	Monchou,	de	mascarpone	en	de	
suiker	in	een	beslagkom	en	meng	het	goed.	
Laat	dit	even	staan	en	smelt	de	chocolade	au	
bain-marie.		

Voeg	de	gesmolten	chocolade	bij	de	andere	
ingrediënten	en	roer	dit	even	goed	door.	Als	
laatst	voeg	je	de	slagroom	toe	en	roer	je	dit	
nog	even	goed	door	zodat	het	een	smeuïg	
mengsel	wordt.	

Haal	de	taartvorm	uit	de	ijskast	en	schenk	
het	mengsel	erin.	Het	enige	vervelende	wat	
je	nu	nog	moet	doen,	is	het	4,5	uur	in	de	
ijskast	laten	rusten.		

Na	deze	4,5	uur	zal	je	leven	een	stukje	beter	
worden	en	dat	van	je	familie	ook.	

Eet	smakelijk!	
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Kerst	met	de	fam.	gezellig	
Zou	je	denken.	Voor	sommige	mensen	is	dit	
de	beste	tijd	van	het	jaar	en	voor	anderen	de	
minst	leuke	tijd.	Dit	kan	komen	doordat	je	
verwachtingen	te	hoog	zijn	of	omdat	je	net	
wat	te	ver	achter	loopt	met	je	studie.	
Waarschijnlijk	dat	laatste.	Maar	hoe	creëer	
je	nou	de	beste	tijd	voor	jezelf?	Als	je	ook	
nog	schoonouders	hebt,	is	het	waarschijnlijk	
al	helemaal	stressen,	want	dan	heb	je	ineens	
vier	kerstdiners	in	plaats	van	twee.	En	dan	
komt	ook	de	millennial	keuzestress	weer	
eens	om	de	hoek	kijken.		

De	eerste	tip	die	we	je	kunnen	geven	is	
natuurlijk	het	maken	van	de	witte	kerst	
cheesecake,	want	we	waren	al	tot	de	
conclusie	gekomen	dat	ieders	leven	daar	
een	stukje	beter	van	wordt.	En	daarbij	hoort	
meteen	tip	nummer	twee.	Je	past	nou	
eenmaal	niet	meer	in	die	broek,	dat	klopt,	
maar	ga	je	niet	tijdens	kerst	inhouden.	Vlak	
voor	het	nieuwe	jaar	beginnen	met	diëten	
hoeft	echt	niet	en	die	twee	dagen	maken	dan	
ook	niks	meer	uit.	Na	oud	en	nieuw	sleep	je	
jezelf	maar	naar	de	sportschool,	want	dan	
zit	je	toch	in	een	after-feestdagen-depressie	
dus	dan	kan	je	wel	wat	cortisol	afbraak	
gebruiken.		En	daarbij	raden	we	ook	aan	
niet	tijdens	de	feestdagen	die	ene	broek	aan	
te	trekken.			

Nog	even	terug	naar	dat	te	hoge	cortisol	
gehalte.	Deze	speelt	natuurlijk	al	langer,	
omdat	we	allemaal	even	in	die	winterdip	
zitten,	verzaken	we	de	boel	een	beetje.	Het	
is	juist	extra	belangrijk	voor	de	kerstdagen	
nog	even	jezelf	naar	de	UB	te	slepen	om	nog	
wat	colleges	terug	te	kijken,	en	nog	even	een	
paar	pagina’s	van	dat	boek	te	lezen.	Zo	zorg	
je	er	simpel	gezegd	gewoon	voor	dat	je	
tijdens	de	kerstdagen	niets	hoeft	te	doen	en	
niet	met	een	schuldgevoel	de	hele	dag	loopt	
te	mopperen	op	jezelf.	

Je	hoeft	nog	niet	te	sporten	en	je	hoeft	nog	
niet	te	diëten,	maar	wat	je	wel	kan	doen	is	
een	heerlijke	wandeling	maken	door	de	o	zo	
mooie	Nederlandse	natuur.	Het	is	gewoon	
een	feit	dat	een	mens	zich	daar	beter	door	
gaat	voelen.	In	veel	families	waarschijnlijk	
ook	een	traditie,	maar	zo	niet,	sleep	ze	mee	
naar	buiten!	

We	hopen	enorm	dat	je	wat	met	de	tips	zult	doen,	
en	dat	je	er	ook	echt	wat	aan	hebt.	We	willen	je	in	
ieder	geval	vanuit	onze	commissie	een	hele	
sprankelende	kerst	toewensen	en	alvast	een	
gelukkig*	nieuwjaar.	En	niet	te	vergeten,	succes	
met	de	tentamens,	want	die	laten	ook	niet	zo	lang	
meer	op	zich	wachten.		
	

	
	
*	
Omdat	het	geluk	een	herinnering	is	
bestaat	het	geluk	omdat	tevens	
het	omgekeerde	het	geval	is,	
	
ik	bedoel	dit:	omdat	het	geluk	ons	
herinnert	aan	het	geluk	achtervolgt	het	
ons	en	daarom	ontvluchten	wij	het	
	
en	omgekeerd,	ik	bedoel	dit:	dat	wij	
het	geluk	zoeken	omdat	het	zich	
verbergt	in	onze	herinnering	en	
	
omgekeerd,	ik	bedoel	dit:	het	geluk	
moet	ergens	en	ooit	zijn	omdat	wij	dit	
ons	herinneren	en	ons	dit	herinnert.	
	
Rutger	Kopland	
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Kantorendag	
Geschreven	door	Puck	Wilmink	
	
Op	6	december	vertrokken,	onder	het	genot	
van	een	ontbijtje,	de	deelnemers	aan	de	
Kantorendag	richting	Garderen.	Eenmaal	
aangekomen	op	locatie	stond	de	verse	koffie	
en	thee	al	klaar	samen	met	een	hapje.	Om	10	
uur	werd	de	dag	geopend	door	de	voorzitter	
van	de	commissie	en	volgde	voor	een	tiental	
GFE’ers	individuele	gesprekken	met	de	
deelnemende	kantoren.	Tijdens	de	
gesprekken	konden	de	deelnemers	
kennismaken	met	de	deelnemende	
kantoren:	wie	zijn	ze,	wat	doen	ze	en	
kunnen	student	en	kantoor	iets	voor	elkaar	
betekenen?	Wie	geen	gesprek	had	kon	een	
workshop	Personal	Pitch	volgen.	Om	even	
bij	te	komen	van	alles	werd	rond	half	12	een	
half	uur	gepauzeerd.	Tijdens	deze	pauze	
konden	de	GFE’ers	een	Linkedin	foto	laten	
maken	of	genieten	van	een	echte	GFE-petit	
four.	Na	de	pauze	volgde	de	volgende	
workshop	over	zakelijke	etiquette.	Ook	
waren	er	weer	nieuwe	rondes	met	nog	meer	
individuele	gesprekken	met	kantoren.	
Uiteraard	kon	de	dag	niet	zonder	een	
smakelijke	3-gangen	lunch,	waarbij	iedere	
ronde	gewisseld	werd	van	tafel	door	de	
deelnemers,	om	zo	op	informele	wijze	in	
contact	te	komen	met	de	kantoren.	
	
Na	deze	heerlijke	lunch	volgde	nog	twee	
rondes	gesprekken	en	de	laatste	workshop	
van	de	dag.	Na	een	korte	pauze	werd	het	
programma	vervolgd	met	de	
kantorencarrousel.	Onder	het	genot	van	een	
hapje	en	een	drankje	gingen	de	GFE’ers	in	
groepen	aan	de	slag	met	de	kantoren	om	ze	

beter	te	leren	kennen.	Het	ene	kantoor	hield	
een	vakinhoudelijke	quiz,	het	andere	
kantoor	vertelde	meer	over	haarzelf	en	haar	
werkzaamheden.	Na	drie	rondes	was	het	
tijd	om	de	dag	traditiegetrouw	af	te	sluiten	
met	een	borrel.	Met	een	drankje	en	een	
bitterbal	in	de	hand	konden	studenten	
onderling	de	dag	doornemen	of	nog	even	
met	dat	ene	kantoor	een	praatje	maken.	Aan	
het	einde	van	de	borrel	vertrokken	de	
GFE’ers	weer	richting	Groningen,	met	een	
korte	pitstop	in	Zwolle	voor	een	dinertje	
van	de	welbekende	gele	M.	Al	met	al	een	
zeer	geslaagde	dag	voor	zowel	student	als	
kantoor.	Ik	raad	dan	ook	iedereen	aan	
volgend	jaar	mee	te	gaan!	
	
Gedurende	de	dag	werd	een	aftermovie	
gemaakt,	deze	zal	naar	alle	
waarschijnlijkheid	in	januari	2020	klaar	
zijn.	Om	een	sfeerimpressie	van	de	dag	te	
krijgen,	of	wellicht	om	te	checken	of	je	in	de	
aftermovie	zit,	of	gewoon	tijdens	een	lekker	
SOG-momentje,	raad	ik	je	zeker	aan	deze	te	
kijken!		
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Jaarhoroscoop	2020	
	

Steenbok 
22	december	t/m	20	januari 

 
Dit	jaar	wordt	voor	jou	net	een	actiefilm:	

een	snelle	opeenvolging	van	gebeurtenissen	
zonder	tijd	om	op	adem	te	komen.	Door	
jouw	enorme	energie	fiets	je	zo	door	de	

fiscale	vakken	heen.	Toch	zijn	er	momenten	
dat	je	denkt:	wat	doe	ik	hier	en	waar	leidt	

dit	toe?	Wees	gerust,	je	hebt	de	juiste	
richting	voor	jouw	bestemming	te	pakken. 

 
Waterman 

21	januari	t/m	18	februari 
 
Verandering,	ook	al	houd	je	er	niet	van,	dit	
jaar	zal	je	eraan	moeten	geloven.	Het	beste	
is	om	deze	verandering	te	verwelkomen	en	
te	zien	wat	ze	te	bieden	heeft.	Je	gaat	dit	jaar	
op	plekken	komen	waar	je	nooit	eerder	bent	

geweest.	Wat	betreft	de	liefde	is	dit	jouw	
jaar.	Jullie	merken	elkaar	voor	het	eerst	op	

in	januari	tijdens	een	GFE	borrel	en	
vervolgens	kruisen	jullie	wegen	elkaar	

meermalen	in	februari	en	maart.	 
 

Vissen 
19	februari	t/m	20	maart 

 
Meestal	sta	je	in	het	leven	alsof	het	een	spel	

is,	altijd	in	beweging,	klaar	om	nieuwe	
ideeën	op	te	pakken	en	ze	te	laten	vallen	
zodra	ze	niet	opleveren	wat	je	wilt.	Maak	

gebruik	van	je	creativiteit	en	
vindingrijkheid.	Dit	jaar	gaat	er	een	moment	

komen	tijdens	een	GFE	activiteit	dat	je	
zomaar	op	de	juiste	plaats	en	tijd	in	een	
situatie	belandt	die	ongelofelijke	kansen	
brengen	voor	jouw	loopbaan.	Wees	dus	

alert	en	grijp	de	kans	die	zich	voordoet!			 
 
 
 
 
	

	

	

	

Ram	
21	maart	t/m	20	april 

Dit	is	misschien	wel	het	jaar	van	bevrijding	
voor	jou.	Je	ervaart	heel	veel	stress	en	die	
druk	heeft	een	hele	tijd	aangehouden,	maar	
je	zal	je	eindelijk	verlost	voelen.	Hierdoor	
snak	je	naar	vrijheid	en	er	is	een	klein	
deurtje	voor	jou	die	opent.	Dit	is	het	enige	
wat	je	nodig	hebt.	Het	biedt	een	uitweg,	een	
manier	om	alles	achter	je	te	laten.	Rond	je	
verjaardag	krijg	je	een	uitzonderlijk	helder	
inzicht	waarin	je	een	heel	andere	versie	van	
jezelf	ziet.	Aan	het	einde	van	het	jaar	ligt	er	
een	mogelijke	nieuwe	relatie	voor	je	op	de	
loer. 
 
Stier 
21	april	t/m	21	mei 
 
Waar	het	ook	door	komt,	je	besluit	dat	angst	
niet	langer	in	de	weg	mag	staan	van	wat	je	
wilt	en	dat	je	zo	nodig	risico’s	zult	nemen.	Je	
bent	niet	zozeer	roekeloos,	maar	wel	
opportunistisch	en	klaar	voor	nieuwe	
ervaringen.	Resultaat	is	dat	je	dit	jaar	een	
levendig,	gevarieerd	en	gepassioneerd	leven	
leidt.	Je	zult	in	een	nieuwe	werkomgeving	
terecht	komen,	waarin	je	zeer	succesvol	zult	
zijn.	Als	het	nodig	is,	dan	is	het	de	moeite	
waard	om	hier	op	te	wachten. 
 
Tweelingen 
22	mei	t/m	21	juni 
 
Het	grootste	deel	van	dit	jaar	kijk	je	naar	je	
leven	als	naar	een	klerenkast	waarin	je	wat	
ruimte	wilt	vrijmaken;	heb	ik	met	die	of	die	
persoon	of	plek	nog	een	emotionele	band?	
Komen	ze	nog	van	pas	in	de	toekomst?	
Sommige	kledingstukken	zijn	weer	in	de	
mode,	andere	kun	je	op	een	nieuwe	manier	
combineren.	En	natuurlijk	kan	ook	heel	veel	
weg,	dat	weet	je.	Dit	jaar	is	ook	een	kans	op	
een	nieuwe	woonplaats.	Voorheen	zou	je	
zoiets	zorgwekkend	vinden,	maar	je	bent	je	
verleden	al	aan	het	uitsorteren	en	bereidt	
jezelf	al	voor	op	verandering. 
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														Kreeft 
22	juni	t/m	21	juli 

 
Het	is	een	jaar	waarin	vooruitgang	in	je	

carrière	belangrijk	is,	niet	alleen	voor	jou	
maar	ook	voor	degene	die	in	de	gaten	houdt	

wie	in	de	lift	zit	en	wie	niet.	Je	houdt	je	
liever	op	de	achtergrond	en	bent	liever	niet	
direct	in	het	zicht.	Vooraan	op	het	podium	
en	vol	in	de	spotlights,	dat	is	voor	jou	geen	
lolletje,	maar	dit	jaar	zal	je	daar	toch	echt	
moeten	staan.	Je	denkt	meerdere	keren	dit	
jaar	dat	je	een	fout	hebt	gemaakt	of	te	veel	

hebt	prijsgegeven,	maar	maak	je	geen	
zorgen.	Heb	zelfvertrouwen! 

 
Leeuw 

22	juli	t/m	22	augustus 
 

Dit	jaar	is	cruciaal:	je	bent	boos	en	
ongeduldig,	en	áls	je	besluit	de	deur	dicht	te	
slaan	en	nooit	meer	terug	te	komen,	dan	is	

het	waarschijnlijk	nu.	Geld	gaat	een	rol	
spelen	in	het	maken	van	een	belangrijke	

beslissing.	Richt	je	niet	op	contracten	voor	
de	lange	duur,	pin	jezelf	niet	vast;	in	dit	

soort	tijden	moet	je	vrijelijk	kunnen	
bewegen. 

 
Maagd 

23	augustus	t/m	23	september 
 
In	veel	opzichten	is	2020	voor	jou	het	beste	
jaar	van	dit	decennium.	Dit	jaar	ga	je	weer	

stevig	in	je	schoenen	staan.	Je	hebt	
zelfvertrouwen	en	daar	word	je	

aantrekkelijker	van.	Dit	jaar	heb	je	ook	
volop	kans	op	nieuwe	relaties,	bloeiende	

liefdes	en	verdieping	van	bestaande	relaties.	
Het	is	prima	om	hier	volop	van	te	genieten,	
alsof	het	hele	jaar	feest	is,	maar	dit	is	ook	
misschien	het	moment	om	te	kijken	naar	

nieuwe	lange	termijnplannen.	Je	plant	eerst	
de	boom,	om	later	de	vruchten	ervan	te	

plukken. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Weegschaal	
24	september	t/m	23	oktober 

Voor	je	studie	zijn	er	in	januari	en	maart	
kansen	om	te	laten	zien	wat	je	in	je	hebt,	
maar	dit	is	voor	jou	slechts	routine.	Je	doet	
het	met	je	ogen	dicht.	Je	focus	ligt	op	het	
grotere	geheel,	op	je	leven	als	geheel	en	niet	
op	je	studie	alleen.	Je	vraagt	je	af,	wat	
betreft	de	liefde,	of	je	vertrouwde	
gewoontes	plaats	kunnen	maken	voor	iets	
pikanters	en	impulsievers.	Het	zou	zomaar	
kunnen	dat	je	tegen	het	einde	van	het	jaar	je	
stoutste	dromen	waarmaakt.	Je	zult	je	
gelukkiger	voelen	dan	je	ooit	voor	mogelijk	
hield. 
 
Schorpioen 
24	oktober	t/m	22	november 
 
Alles	wat	je	probeerde	te	doen	en	te	
bereiken	moet	je	heroverwegen.	Het	werkt	
voor	jou	het	best	als	je	een	vaststaand	doel	
hebt,	iets	waarin	je	gelooft	en	waarin	je	tijd	
wilt	stoppen.	De	afgelopen	jaren	ben	je	
misschien	wat	gedesillusioneerd	geraakt	
met	de	doelen	die	je	jezelf	hebt	gesteld.	Te	
veel	valse	starts,	grote	beloften	en	weinig	
resultaat.	Het	enige	wat	je	daarom	nu	moet	
doen,	is	compleet	opnieuw	beginnen.	Het	is	
de	tijd	om	dingen	te	doen	die	je	altijd	wilde	
doen,	maar	waar	je	nooit	aan	toekwam. 
 
Boogschutter 
23	november	t/m	21	december 
 
2020	mag	je	vergelijken	met	leren	fietsen:	je	
stuurt	wat	te	veel	één	kant	op,	corrigeert	
jezelf,	en	herhaalt	dat	een	aantal	keren.	De	
vooruitgang	mag	wat	aan	de	trage	kant	zijn,	
maar	het	blijft	vooruitgang.	Je	bent	dit	jaar	
de	eeuwige	optimist	en	je	reageert	altijd	
onmiddellijk	enthousiast.	Dit	zorgt	ervoor	
dat	iedereen	graag	bij	jou	in	de	buurt	wil	
zijn.	Er	liggen	twee	kleine	golven	van	fiscale	
meevallers	voor	jou	in	het	verschiet	die	je	
makkelijk	moet	kunnen	pakken. 
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Activiteitenkalender 
Januari	

6	januari		 	 Nieuwjaarborrel	

Februari	

5	februari		 	 Kantoorbezoek	
	 	 	 Baker	Tilly	

6	februari		 	 Loyens	en	Loeff
	 	 	 	 	
	 	 	 wettenbundelborrel		

9-16	februari		 	 Buitenlandse	
	 	 	 studiereis	naar	
	 	 	 Jordanië		

21	februari	 	 Vrouwendag	(ook
	 	 	 voor	mannen)	

24	februari		 	 Opening	bestuurs-
	 	 	 sollicitaties	

27	februari		 	 Maandelijkse	borrel	

Maart	

6	maart	 	 Taxeer	Your	Career		

19	maart	 	 Tentamentraining
	 	 	 VPB	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

	

April	

15	april		 	 Kantoorbezoek	
	 	 	 Meijburg	

16	april	 	 Tax	Life	Borrel	

23	april	 	 Actieve	leden	
	 	 	 bedankdag	

24	april	 	 Kantoorbezoek	PWC	

29	april		 	 Kantoorbezoek	Van
	 	 	 Doorne	

Mei	

1-3	mei		 	 Stedentrip	

6	mei	 	 	 Kantzoorbezoek
	 	 	 Accon	AVM	

12	mei	 	 	 Algemene	
	 	 	 Ledenvergadering	

15	mei	 	 Kantoorbezoek
	 Mazars	&	Alumni
	 borrel		
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